
Oświadczenie złożone 
przez senatora Adama Zdziebłę 

na 25. posiedzeniu Senatu 
w dniu 9 stycznia 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Marcina Korolca 

Szanowny Panie Ministrze! 
Podczas uroczystości barbórkowych 3 grudnia 2011 r., po 11 latach od zamknięcia Kopalni Węgla Ka-

miennego „Dębieńsko” w Czerwionce-Leszczynach, oficjalnie rozpoczęto prace budowlane w ramach pro-
jektu „Dębieńsko” realizowanego przez NWR Karbonia SA, spółkę należącą do międzynarodowej firmy 
New World Resources N.V. Licencję na wydobycie węgla oraz metanu ze złoża „Dębieńsko 1” spółka uzy-
skała w 2008 r. na okres pięćdziesięciu lat. Początkowo euforyczne deklaracje przedstawicieli spółki doty-
czące uruchomienia w 2017 r. wydobycia węgla, efektów prac i deklaracje o podjętych staraniach w celu 
rozszerzenia koncesji w ostatnich miesiącach zostały zastąpione stonowanymi wypowiedziami o kalkulowa-
niu i analizie całego projektu przez zarząd firmy. Mieszkańcy gminy i miasta Czerwionka-Leszczyny z coraz 
większym niepokojem patrzą na zaistniałą sytuację z uwagi na to, że zgodnie z zapowiedziami ponowne uru-
chomienie „Dębieńska” miało dać około 2,5 tysiąca miejsc pracy. 

Szanowny Panie Ministrze! Uprzejmie proszę o udzielenie informacji, na jakim etapie znajduje się reali-
zacja koncesji przez spółkę NWR Karbonia SA na terenie byłej kopalni „Dębieńsko”. 

Łączę wyrazy szacunku 
Adam Zdziebło 




